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امام محمدباقر)ع(:
كسي كه از روي بي ميلي، بدون 
عذر و علت نم�از جماعت را كه 
اجتماع مس�لمانان اس�ت ترك 

كند، نمازي براي او نيست.
 

)امالي شيخ صدوق، ص290(

مصطفی محمدی     دیده بان

   مصطفي شاه كرمي
در مراسم بزرگداش�ت »حبيب الله والي نژاد« 
همزمان ب�ا پانزدهمين جش�نواره بين المللي 
س�ينماحقيقت این مستندس�از پيشكسوت 
خودش را مدیون اعتماد شهيد آویني دانست 
و رئيس سازمان اوج از سفارش شهيد سليماني 
به حاج حبيب براي ساختن اثري در مورد شهيد 
زین الدین به خاطر مظلومي�ت او خاطره اي را 
عنوان كرد؛ مطالبه اي كه پس از گذشت دو سال 
از شهادت حاج قاسم هنوز محقق نشده است. 
»محمد حمیدي مقدم« دبیر جش��نواره پانزدهم 
سینماحقیقت در مراسم بزرگداشت »حبیب الله 
والي نژاد« كه در حاشیه اين جشنواره بین المللي 
برگزار شد، با اشاره به اينكه ما شاهد كارهاي خوب 
آقاي والي نژاد كه خلوص و عصاره هنر، معرفت و 
انسانیت در شخصیت شان موج مي زند، بوده ايم، 
افزود: در كنار مس��جد جوادالائمه و مجله سوره 
بچه هاي مسجد، مجموعه روايت فتح براي همه 
ما ارزشمند اس��ت، روايت فتح واقعاً امر بي بديلي 
در تاريخ مستندنگاري و حوزه دفاع مقدس است 
كه در ثبت س��ندي دنیاي امروز ه��م تأثیرگذار 
بوده اس��ت. به نظر من روايت فتح و حوزه فكري 
ش��هید آويني در س��ال هاي بعد واكاوي مي شود 
اما خوشحالم كه اكنون شبي را براي بزرگداشت 
مردي برگزار مي كنیم كه از آن دهه اس��ت و نگاه 
خالصانه و معرف��ت و ايثارگري در حوزه تفكري و 

ارتباط با سینما را در او مي توان ديد. 
دبی��ر پانزدهمی��ن دوره جش��نواره بین المللي 
س��ینماحقیقت ادامه داد: گاهي القاب در سینما 
خیلي مهم مي ش��وند ام��ا اين موض��وع در آقاي 
والي نژاد نیس��ت و برايش مهم نیست در كجاي 
اين سیاهه اسامي قرار مي گیرد و اين بزرگ ترين 
معرفتي اس��ت كه در ايش��ان وجود دارد. افتخار 
ماست كه امش��ب ستايش��گر مردي هستیم كه 
جز تفكر، معرفت و انس��انیت كار بسیار خوب هم 
در حوزه مس��تند ما فراوان كرده است. والي نژاد 
همیش��ه حامي بوده و به جوانان كمك مي كرده 
اس��ت؛ چیزي كه هم سینماي مس��تند ما به آن 
بس��یار نیاز دارد و هم جوان هاي ما همین حامي 
بودن اس��ت تا جوانان اعتماد به نف��س خود را به 

دست بیاورند. 
حمیدي مقدم با اشاره به اينكه حبیب الله والي نژاد 
در دوران مديريتش در ارتقاي س��ینماي كشور 

مؤثر بوده اس��ت، اظهار داش��ت: همیشه عده اي 
دوست دارند تیتر يك و صفحه يك شوند اما ايشان 
چنین نبوده اند. بايد قدردان چنین فردي باشیم 
كه بي ادعا دوست دارد روايتگر داستان شهدا باشد 
و مدال اين روايت از شهدا را بر سینه بزند، ما هم 
خوشحالیم جشنواره سینماحقیقت چنین شبي 

را تجربه مي كند و به او افتخار مي كنیم. 
    آقا حبيب به ما ميدان داد

»مهدي شامحمدي« ديگر سخنران اين مراسم 
گفت: سال هاي ش��روع دهه8۰ خیلي از جوانان 
سینماخوانده سر از روايت فتح درآوردند؛ جايي كه 
پاتوق گاه و بي گاه آنها شده بود. خیلي از ما شیفته 
آثار آقا مرتضي بوديم اما اين تنها دلیل رفتن مان به 
آنجا نبود. آنجا مردي بود كه تحويل مان مي گرفت، 
به جوان هاي خام و بي تجرب��ه اهمیت مي داد. آقا 
حبیب به ما میدان داد. طرح هاي ما را مي خواند و 
شرايطي فراهم مي كرد كه فیلم هايمان را بسازيم، 
ما را كن��ار بزرگ ترها قرار م��ي داد و ترغیب مان 
مي كرد نوآوري و خلاقیت را در نس��ل جديد آثار 
روايت فتح وارد كنیم. آق��ا حبیب پاي همه چیز 
و پاي ما ايس��تاد؛ از نگاه متفاوت م��ا به جنگ تا 
پوشش ظاهري مان. همیشه در سايه مي ايستاد و 
اهل تیتراژ و اين چیزها نبود. اگر حمايت هاي آقا 
حبیب نبود، شايد سینماي داستاني و به خصوص 
مستند، نام تعدادي از جوان هاي موفق سینماي 
امروز را نمي شناخت؛ افرادي مثل محمدحسین 
مهدويان، امیر بنان، حبی��ب خزاعي فر و مرتضي 

پايه شناس.
    باید سنگ به شكم ببندید!

در ادامه »محمدحس��ین مهدوي��ان« در پیامي 
ويدئويي درباره حبیب والي نژاد گفت: من س��ال 
8۱ وقتي دانشجوي سینما بودم، ايشان را ديدم. 
ما به همراه گروهي به روايت فتح رفتیم، ايش��ان 
را ديديم كه ابتدا به ما روي خوش نش��ان نداد و 
گفت اگر مي خواهید فیلم مس��تند بسازيد، بايد 
سنگ به شكم خود ببنديد. ايش��ان بعدها بسیار 
به من كمك كردن��د اما اين جمل��ه در ذهن من 
ماند. وقتي وارد دنیاي فیلم هاي داس��تاني شدم، 
ديدم ك��ه او همچن��ان و در همه اين س��ال ها به 
عنوان يك آدم حمايتگر و قان��ع به راه خود ادامه 
مي دهد، فیلمسازان زيادي را حمايت كرده و واقعاً 
سنگ به شكم خود بسته است. او در آن سال ها با 
قناعت مشكلات فیلمس��ازان را حل كرد و از ديد 

من هر فیلمس��ازي براي رش��د، نیاز به شخصي 
مثل او دارد. 

   مطالبه حاج قاسم
»احسان محمدحسني« مديرعامل مؤسسه اوج 
هم در ادام��ه با ذكر اين نكته ك��ه صحبت كردن 
از مردي كه بس��یار زلال و پاك و عزيز و از نس��ل 
شهداس��ت، براي اين حقیر بس��یار سخت است، 
خاطر نش��ان كرد: ي��ك روز حاج قاس��م تماس 
گرفت و گفت من خانه ش��هید زين الدين هستم 
و حبیب الله والي نژاد و احم��د دهقان را با خودت 
به اينجا بیاور. م��ا هم به اتفاق رفتی��م منزل اين 
شهید. حاج قاس��م رو كرد به حاج حبیب و گفت 
مي خواهم كار قشنگي كه براي شهید متوسلیان و 
شهید باقري انجام دادي را براي شهید زين الدين 

تكرار كني، چون او خیلي مظلوم است. 
محمدحس��ني ادامه داد: حالا حاج قاسم دو سال 
اس��ت كه از بین ما رفته و امروز ديگر نیس��ت. به 
نظ��رم آن كار ناتمام و آن توصی��ه و وصیت حاج 
قاسم هنوز بر دوش حاج حبیب سنگیني مي كند. 
 اي بسا بعد از شهید زين الدين، حاج حبیب با اين 
پاكي و صداقت بايد براي خود حاج قاسم هم يك 

كار خوب بسازد. 
   شاگرد مكتب مسجد

س��پس حبیب والي نژاد روي صحنه آمد و ضمن 
تأكید بر اين نكته كه ما تربیت شده مكتب مسجد 
هس��تیم، افزود: همین جا هم مي خواهم به شما 
به عنوان مستندساز خسته نباش��ید بگويم. من 
كوچك ترين عضو اين بخش بوده ام و شايد توانسته 
باشم باري بردارم. شايد اگر آن دوره بازگويي شود، 
مي تواند درس آموز باشد. من از مسجد ياد گرفتم. 
آنجا استادان خوبي داش��تیم. من قبل از انقلاب 
وارد كتابخانه مسجد شدم و آنجا توحید، اخلاق و 
گذشت را ياد گرفتم. آنجا كلاس هاي قصه نويسي 
و تئاتر داشتیم، آنچه آنجا ياد گرفتیم كارساز بود. 
ما ياد گرفتیم با همدل��ی و دور هم بودن اتفاقات 
خوب رخ مي دهد. اين سبك كار كردن را از مسجد 

ياد گرفتم. 
والي ن��ژاد افزود: اگ��ر اعتماد آق��اي آويني نبود، 
خطر نمي ك��ردم ولي ايش��ان پ��اي كارهاي من 
ايس��تاد، دعواه��ا و تلاش هاي من را دي��د. ما در 
دنیاي مستندس��ازي فقط كار جنگي نساختیم، 
برخي مستندها را براي مسئولان ساختیم. ما ياد 
گرفتیم به شكل گروهي كار كنیم. انصافاً دوره اي 
كه در تلويزيون بودم دوره خوبي برايم بود. مديران 
از ما حمايت كردند. همانطور كه آقاي آويني از ما 
حمايت كرد، در تلويزيون هم همین اتفاق رخ داد. 
اگر ما روش هاي خودمان را آسیب شناسي كنیم 
به نتیجه مي رسیم. آقاي محمدحسني هم در اوج 
به ما اعتماد كردند. من ۲۱ آذر ۱4۰۰ را به عنوان 
تولدي ديگر براي خودم يادداشت كردم، كار ما را 
س��خت كردند. من امروز را تولد خودم مي بینم و 
در ادامه ش��هادت را تولد خ��ودم مي دانم. گرچه 
كارهاي سینمايي و سريال مي سازم اما مستند را 
رها نكرده ام، چون مستند به مردم امید مي دهد، 
امید مي آورد. امیدوارم مستند از اين شرايط خارج 
شود و برايش اتفاقات خوب رخ دهد. ما مستند را 

رها نمي كنیم.

در مراسم بزرگداشت »حبيب الله والي نژاد« در جشنواره سينماحقيقت مطرح شد

 مستند شهيد زين الدين 
مطالبه بر زمين مانده حاج قاسم

 حبيب الله والي نژاد: ما تربيت شده مكتب مسجد هستيم و آنجا توحيد، اخلاق و گذشت را یاد گرفته ایم 
ما یاد گرفته ایم با همدلی و دور هم بودن اتفاقات خوب رخ مي دهد

  سینما

    رویداد

كارگردان »دختري با كفش هاي كتاني«:

دهه 60 فيلم را براي جشنواره نمي ساختيم
   محمد صادقي

رس�ول صدرعامل�ي ب�ه م�رور خاط�رات س�ينمایي 
داودي«  »گل ه�اي  فيل�م  س�اخت  جمل�ه  از  خ�ود 
پرداخ�ت.   60 ده�ه  س�ينمایي  آث�ار  مهم تری�ن  از 
موزه سینما به مناس��بت زادروز صدرعاملي، كارگردان شناخته 
شده س��ینما، گفت وگويي را كه با وي در بهار امسال انجام داده 
بود، منتش��ر كرد. در اين گفت وگو صدرعاملي از دوران كودكي 
تا چگونگ��ي ورود ب��ه دنیاي س��ینما و آثار مهم س��ینمايي كه 
كارگرداني كرده گفته است. بخش��ي از گفت وگوي موزه سینما 
با اين كارگردان به ماجراي س��اخت فیلم س��ینمايي »گل هاي 
داودي« اشاره دارد. صدرعاملي درباره اين فیلم به فريدون جیراني 
كه وظیفه مصاحبه را بر عه��ده دارد، مي گويد: »گل هاي داودي 
مهم ترين فیلم من است، در »رهايي« شما فیلمنامه را نوشتید و 
به من كاري نداشتید و دلیلش اين بود كه هیچ سكانسي در تهران 
نبود و همه در جنوب گرفته شده بود اما در »گل هاي داودي« از 

لحظه پیدايش قصه با من همراه بوديد.«
وي در ادامه مي گويد: »شما معتقد بوديد »گل هاي داودي« به 
خاطر شرايط نابینايي، يك گريم خیلي حساس و مهم مي خواهد 
به همین دلیل عبدالله اس��كندري و همچنین عباس گنجوي را 
معرفي كرديد و من آنها را سر همین فیلم شناختم و رفتیم سراغ 
بهترين هاي تئاتر از جمله زنده ياد جمشید مشايخي و جعفر والي، 
فقط بیژن امكانیان از گروه ما بود كه به خوبي هم درخشید و لیلا 
پیرزاد هم كه از فیلم »رهايي« با ما همكاري داش��ت و ما اطراف 
اين دو بازيگر را پر از بهترين هاي سینما و تئاتر ايران كرديم و براي 

تدوين عباس گنجوي و براي موسیقي كامبیز روشن روان آمد و 
همه اينها را با هماهنگي هم انجام داديم و شد »گل هاي داودي« 

و اتفاق خوب در سال ۱363.«
وي درباره فیلم »من ترانه ۱5 سال دارم« نیز توضیح داد: وسط هاي 
تدوين فیلم »دختري با كفش هاي كتاني« فكر كردم كه چگونه 
مي شود يك قصه درباره دختري بنويسیم كه احساساتي نباشد، 
خیلي عقل گرا و منطق داشته باشد و مشكلات زندگي را خودش 
يك تنه حل كند. متوجه شدم كامبوزيا پرتوي آن را كار كرده است 
با او صحبت كردم، از طرح خوشش آمد و نزديك يك سال طول 
كشید تا فیلمنامه آماده شد. اين فیلمساز در پايان مي گويد: »در آن 
سال ها وقتي فیلم مي ساختیم به اينكه مي فروشد يا نمي فروشد، 
اينكه جشنواره مي رود يا نمي رود، به هیچ وجه فكر نمي كرديم و در 
زمان نگارش فیلمنامه و فیلمبرداري با همه وجود فكر مي كرديم 
كاري را كه درست است، انجام بدهیم و واقعاً همین باعث مي شد 

تا روحي در آثار دمیده شود.«

فراخوان جشنواره ملي »قهرمان من«
جش�نواره ملي »قهرمان من« در آس�تانه دومين سالگرد 
ش�هادت س�پهبد حاج قاس�م س�ليماني با هدف معرفي 
و عرضه محص�ولات ك�ودك و نوج�وان ب�ا محوریت این 
ش�هيد عزیز به همت مجمع نوش�ت افزار ایراني- اسلامي 
»ایران نوش�ت« و خان�ه خ�لاق ت�م برگ�زار مي ش�ود. 
حس��ین ش��كاري، دبیر جش��نواره ملي »قهرمان من« گفت: 
اي��ن دوره از جش��نواره قهرمان م��ن در دو بخ��ش حرفه اي 
ش��امل تصويرگران، كاراكترس��ازها و تولیدكنندگان و بخش 
دانش آموزي برگزار مي شود. اكسسوري، نوشت افزار، پوشاك 
و اس��باب بازي چهار زمینه فعالیت اين دوره جشنواره تعريف  
شده است. وي ادامه داد: محورهاي دومین دوره جشنواره در 
چهار بخش تعريف شده است: شهید سپهبد قاسم سلیماني، 
ياران حاج قاس��م و شهداي مدافع حرم، ش��هداي هسته اي و 
شهداي سلامت. جشنواره در ارسال تعداد آثار محدوديتي در 
نظر نگرفته است. علاقه مندان مي توانند آثاري را كه به لحاظ 
فرهنگي و محتوايي ارزشمند باشد و مالكیت فكري و معنوي آن 

را بر عهده داشته باشند، به دبیرخانه ارسال كنند. 
شكاري افزود: جش��نواره ملي »قهرمان من« كه از ديروز آغاز 
ش��ده به مدت يك ماه برگزار مي ش��ود. داوري آثار نیز تا 3۰ 
دي ماه به اتمام خواهد رسید و مراسم اختتامیه آن نیز برگزار 
خواهد ش��د. محتواي گرافیكي، محتواي فرهنگي و كودك و 
روان شناسي از جمله محورها و معیارهاي مهم در داوري اين 

دوره خواهد بود. 
...........................................................................................................

 برگزاري ويژه برنامه 
»دورهمي كتاب« 

ویژه برنامه »دورهمي كتاب« به منظور ترویج فرهنگ كتاب 
و كتابخواني و برقراري تعامل دوسویه بين علاقه مندان به 
كتاب و قلم در كتابخانه فرهنگسراي اندیشه برگزار مي شود. 
فرهنگسراي انديش��ه براي ترويج فرهنگ كتاب و كتابخواني 
و برقراري تعامل دوس��ويه بی��ن علاقه مندان ب��ه كتاب و قلم 
ويژه برنامه »دورهمي كتاب« را به صورت هفتگي در كتابخانه 

انديشه برگزار مي كند. 
در اين ويژه برنامه سعي شده است جديدترين كتاب هاي بازار 
نشر در حوزه هاي داستان كوتاه، رمان، روان شناسي و آموزشي 
معرفي و بررس��ي ش��وند و از اين دريچه بی��ن علاقه مندان به 
حوزه كتاب و نش��ر تبادل اطلاعات صورت گیرد. اولین جلسه 
از دورهمي كتاب با معرفي كتاب »كلیدهاي پرورش فرزندان 
امیدوار و موفق« نوشته سي. آر. اس��نیدر و ترجمه فرناز فرود 
از انتشارات صابرين امروز از س��اعت 8:3۰ تا ۱۰ در كتابخانه 
انديشه برگزار مي ش��ود. ويژه برنامه »دورهمي كتاب« توسط 
فرهنگسراي انديش��ه و با مش��اركت و همكاري مسجد جامع 
محمديه سه ش��نبه هاي هر هفته با رعايت دستورالعمل هاي 

بهداشتي اجرا مي شود و حضور براي عموم آزاد است. 
...........................................................................................................

ده نمكي سريال طنز كرونايي مي سازد 
مسعود ده نمكي سریال طنز »آزادي مشروط« را درباره كرونا و 
فعاليت هاي كادر درمان و پرستاران و گروه هاي جهادي مي سازد. 
به گزارش »جوان« سريال3۰ قسمتي »آزادي مشروط« با محوريت 
طنز درباره فعالیت گروه هاي جهادي، كادر درمان و پرستاران در 
ايام كرونا و مصائب و ش��یريني هاي اين دوران به تهیه كنندگي و 
كارگرداني مسعوده ده نمكي در مركز سیمافیلم ساخته مي شود. 
بر اساس اين گزارش، از حدود سه ماه پیش نگارش فیلمنامه 
سريال آغاز ش��ده و در حال حاضر نگارش ۲۰قسمت به اتمام 
رسیده و از لوگوي اين سريال نیز رونمايي شده است. همچنین 
همزمان با نگارش فیلمنامه توسط كريم خودسیاني و شهاب 
عباسي بر اساس طرحي از مسعود ده نمكي، به  زودي پیش تولید 
سريال آغاز و عوامل پشت دوربین سريال جديد اين كارگردان 
معرفي خواهند شد. سريال »آزادي مشروط« به سفارش مركز 

سیمافیلم تهیه و تولید خواهد شد.

    محمدصادق عابدیني
پنجمي�ن دوره جش�نواره بين الملل�ي فيل�م »پ�رواز« 
ك�ه ب�ا رویك�رد فيلم ه�اي كوت�اه درب�اره معل�ولان 
و ناتوان�ان جس�مي اس�ت در ته�ران برگ�زار مي ش�ود. 
محمدرضا شرف الدين، دبیر پنجمین دوره جشنواره بین المللي 
فیلم پرواز در گفت وگو با »جوان« گفت: خوشبختانه فیلم ها 
و فیلمنامه هاي ارس��ال ش��ده از كیفیت خوب و استانداردي 
برخ��وردار هس��تند و فكر مي كن��م هیئ��ت داوران اين دوره 
براي انتخاب آثار برگزيده كار س��ختي پیش رو داشته باشند. 
ش��ريف الدين ادام��ه داد: در اي��ن دوره همچنین اس��تقبال 
علاقه مندان نسبت به دوره هاي پیش��ین بي سابقه بوده و آثار 
بسیاري به دبیرخانه ارسال شده است. با توجه به اين استقبال 
و براي اينكه بتوانیم با يك داوري مناسب تمامي آثار شايسته 
را انتخاب و به نمايش درآوريم، زمان برگزاري جش��نواره را به 
۲۱ تا ۲3 دي ماه موكول كرديم. وي افزود: ابتدا صحبت هايي 
مبني بر برگزاري جشنواره به صورت مجازي مطرح شده بود، 
اما با توجه به روند صعودي واكسیناسیون در كشور و كاهش 
چشمگیر ابتلاي مردم به كرونا تصمیم بر اين شد جشنواره 
با حضور مردم و فیلمسازان برگزار شود و تمامي آثار منتخب 
با رعايت پروتكل هاي بهداشتي براي علاقه مندان به نمايش 
درآيد. ش��رف الدين گفت: در پنجمین دوره جشنواره فیلم 
پرواز همچنین كارگاه هاي آموزشي متعددي با حضور اساتید 
و صاحبنظران علمي برگزار خواهد شد. حسین نجمي، محمد 
كمالي، محمدرضا مقدسي، كامران عاروان، مهدي بصیرزاده 
و نانديني راوال، مشاور و معاون مجمع جهاني آموزش افراد 
داراي معلولیت و رئیس اسبق مجمع جهاني در منطقه آسیا 
از جمله اعضاي هیئت علمي جش��نواره هستند كه تاكنون 

حضورشان در اين كارگاه ها قطعي شده است. 
    لزوم ترغي�ب فيلمس�ازان در پرداخت ب�ه زندگي 

معلولان
علي خبیر، دبیر اجرايي جشنواره بین المللي فیلم  كوتاه پرواز 
در گفت وگو با »جوان« در خص��وص رويكردهاي اين دوره از 
جشنواره گفت: اين جش��نواره رويدادي فرهنگي، مستقل و 
غیردولتي براي عرضه فیلم هاي كوتاه با هدف فرهنگ سازي 
در مورد مسائل معلولیت و نمايش توانمندي هاي افراد دچار 
معلولیت ه��اي گوناگون اس��ت. وي افزود: با توج��ه به اينكه 
۱5درصد جمعیت جه��ان را افراد داراي معلولیت تش��كیل 
مي دهند، اين رويداد تلاش مي كند با بهره مندي از تازه ترين 
دستاوردها و آثار س��ینماگران باتجربه، حرفه اي و جوان، در 

راس��تاي آگاه س��ازي و ارتقاي كیفیت زندگي اي��ن افراد كه 
بزرگ ترين اقلیت جهان هس��تند، راهگشا باشد. خبیر خاطر 
نش��ان كرد: در دوره پنجم اين رويداد، هدف مان اين اس��ت 
بتوانیم روايت هايي اصیل، تأثیرگ��ذار و ناگفته از زندگي اين 
افراد و خانواده هايش��ان به نمايش بگذاريم. با توجه به اينكه 
به دلیل ش��یوع ويروس كوويد۱9 در جهان دو سال وقفه در 
برگزاري آن روي داده بود، امسال نگاه ويژه اي به تأثیر بیماري 
كرونا در زندگي افراد دچار معلولیت هاي گوناگون داشته ايم و 
امیدواريم مانند دوره هاي قبل، بتوانیم در ترغیب فیلمسازان 
جهت پرداخت به موضوع معلولیت موفق عمل كرده باش��یم 
تا ا ن شاءالله به سهم خود نقشي در ايجاد فرصت هاي برابر در 

اجتماع براي اين قشر ايفا كرده باشیم. 
خبیر ضمن اش��اره به اينكه امس��ال فیلم ها و فیلمنامه هايي با 
ايده هاي خلاقانه، مؤثر و بكر به دبیرخانه ارسال شد، تصريح كرد: 
ما شاهد رشد سه برابري دريافت آثار سینماگران نسبت به ادوار 
گذشته بوده ايم و اين نشان مي دهد، در جهاني كه فیلمسازي 
با همه گیري بیماري كرونا شرايط چالش برانگیزي پیدا كرده، 
همچنان مسئله معلولیت به  عنوان موضوعي دراماتیك و جذاب 
براي سینماگران در سراسر جهان مطرح است. همچنین ما در 
اين دوره ش��اهد حضور تعداد قابل توجهي فیلم از فیلمسازاني 
بوديم كه خودش��ان داراي معلولیت هستند. وي ادامه داد: اين 
فیلم ها اغلب ابعاد فردي تري از موضوعیت جش��نواره را روشن 
مي كنند و نمايش دهنده اثربخشي اين افراد در توسعه جامعه 
هستند. دبیر اجرايي جشنواره فیلم كوتاه پرواز گفت: در آيین  
رونمايي از پوستر جشنواره كه همزمان با سوم دسامبر روز جهاني 
آگاهي بخشي در حوزه  معلولیت برگزار شد، به رسم ادوار گذشته 
از يك فیلمساز داراي معلولیت تقدير شد. امسال افتخار داشتیم 
قدردان كارگردان جانباز سینماي ايران، استاد سعید بخشعلیان 
باشیم. از وي فیلم هايي نظیر: پیام، سرباز كوچك، پايان اين راه و 

چند اثر ديگر در سینماي ايران به يادگار مانده است. 

    تولید

شعيبي پس از جشنواره فجر سراغ »امام موسي صدر« مي رود

بخش عمده اي از تحقيقات پروژه صدر انجام شده است

م�ا در ح�ال انج�ام كاره�اي پ�روژه »ام�ام موس�ي ص�در« 
هس�تيم و اميدوارم بع�د از جش�نواره بتوانم روی�ش كار كنم. 
بهروز ش��عیبي، كارگردان س��ینما و تلويزيون درب��اره جديدترين 
فعالیت هاي خود به مهر گفت: ما در حال انجام كارهاي پروژه »امام 
موسي صدر« هستیم و امیدوارم پس از جش��نواره بتوانم رويش كار 
كنم. اين كارگردان در توضیح بیشتر اين پروژه بیان كرد: اين پروژه يا 
فیلم سینمايي مي شود يا يك مستند داستاني. در حال حاضر بخش 
عمده اي از تحقیقات پروژه انجام شده و دو طرح هم براي آن داريم كه 
هم مي توانیم داستاني آن را پیش ببريم و هم در قالب مستند داستاني 

ولي هنوز كسي به  عنوان حامي مالي پاي كار نیامده است. 
ش��عیبي افزود: امیدوارم اين كار هم به سرانجام برسد چراكه يكي از 
علاقه هاي شخصي خودم است. بالاي ۱/5سال است درگیر اين پروژه 
هستم و فكر مي كنم شخصیت جذاب و بس��یار درستي براي امروز 
ماست. بنابر اين گزارش امام موس��ي صدر از عالمان و انديشمندان 
شیعه در عرصه فرهنگي و سیاسي اس��ت كه پس از هجرت از ايران 

به لبنان، مجلس اعلاي شیعیان لبنان و جنبش امل را تأسیس كرد 
و رهبري فكري و سیاسي شیعیان اين كشور را عهده دار شد. او در 9 
شهريور ۱357، طي سفري رس��مي به لیبي به دعوت معمر قذافي 
ناپديد شد. بسیاري گزارش ها حاكي از ش��هادت او در همان زمان از 
سوي قذافي اس��ت، ولي گزارش هايي نیز در دست است كه او شهید 
نشده و در زندان هاي لیبي بوده است. پس از سقوط معمر قذافي نیز 

هیچ گزارش رسمي جديدي از وضعیت او به دست نیامد. 
ش��عیبي درباره ديگ��ر فعالیت هاي خ��ود هم توضی��ح داد: در حال 
آماده سازي فیلم س��ینمايي »بدون قرار قبلي« براي جشنواره فجر 

امسال هم هستم كه يك فیلم متفاوت است و البته سیاسي نیست. 
اين كارگردان در بخ��ش ديگری از صحبت هايش با اش��اره به تجربه 
ساخت سريال »گلشیفته« در ش��بكه نمايش خانگي و امكان تكرار 
تجربه هاي مش��ابه در اين حوزه با وجود انتقاداتي كه نس��بت به آن 
مطرح شده بود، عنوان كرد: آن هم يك تجربه كمدي بود كه مخاطب 
خاص خود را داشت و اتفاقاً آن را دوست هم داشتند. آن كار بد موقعي 
پخش شد. درست در مقطع تغییر عرضه دي وي دي به وي اودي ها بود. 
سامانه اي آن را پخش كرد كه هنوز هم مخاطب چنداني ندارد. امروز 
در برخي سامانه ها استقبال خوبي از آن مي شود و مخاطبان هم از آن 
راضي هستند. خودم همس��ايه اي دارم كه در واكنش به كارهايي كه 
اخیراً ساخته ام مي گويد اينها چیست كه مي سازي، »گلشیفته« بساز!
بهروز شعیبي در جشنواره سي وهشتم فیلم فجر با فیلم سینمايي 
»روز بلوا« حضور داش��ت كه اين فیل��م بدون اك��ران عمومي در 
هفته هاي اخیر در قالب يك میني سريال سه قسمتي از پلت فرم هاي 

فضاي مجازي پخش شد.

    نشر

»ابوعلي كجاست« به چاپ نوزدهم رسيد
شهيدي كه با تغيير هویت مدافع حرم شد

چ�اپ نوزده�م كت�اب »ابوعل�ي كجاس�ت«  خاط�رات خودگفت�ه 
ش�هيد مداف�ع ح�رم مرتض�ي عطای�ي منتش�ر و راهي بازار نش�ر ش�د. 
به گزارش »جوان« چاپ نوزدهم كتاب »ابوعلي كجاست«  خاطرات خودگفته شهید 
مدافع حرم مرتضي عطايي به قلم نويد نوروزي و توس��ط انتشارات »راه يار« منتشر و 
راهي بازار نشر شد. شهید مرتضي عطايي يكي از شهداي مدافع حرم مشهدي است كه 
قصه جالبي دارد. او براي اينكه بتواند به جمع مدافعان حرم اضافه شود، خود را به  عنوان 
يكي از اهالي افغانستان جا مي زند و در كنار دلاوران تیپ پرافتخار فاطمیون، عازم نبرد 
با تروريست هاي دست پرورده استكبار مي شود. »ابوعلي كجاست« حاصل ۱۰ساعت 
گفت وگو با مرتضي عطايي)ابوعلي( جانش��ین تیپ عمار لش��كر فاطمیون از روزهاي 
مبارزه و مقابله با تروريست هاي تكفیري است. اين خاطرات قرار بوده است براي نگارش 
كتابي درباره شهید مصطفي صدرزاده، يار غار او استفاده شود اما مرتضي عطايي يا همان 
»ابوعلي« هم در میدان نبرد با تكفیري ها در لاذقیه سوريه به شهادت مي رسد، از همین 

رو خاطراتش در قالب كتابي مستقل با عنوان »ابوعلي كجاست« منتشر مي شود. 
در اين كتاب ۱44صفحه اي افزون بر زندگینامه شهید، شعرهاي اين شهید و عكس هايي 
از دوران حیات و حضور او در جبهه مقاومت نیز به چاپ رسیده است. بنابرين گزارش، 
چاپ نوزدهم »ابوعلي كجاست« كه تحقیق و مصاحبه آن برعهده محمدمهدي رحیمي 
بوده و تدوين آن توسط نويد نوروزي صورت گرفته است، با شمارگان هزارو5۰۰نسخه و 
قیمت ۲7هزار تومان از طرف انتشارات »راه يار« منتشر شده است و علاقه مندان علاوه 
بر كتابفروشي ها مي توانند از طريق صفحات مجازي ناشر به نشاني raheyarpub يا 

سايت vaketab. ir نسبت به تهیه كتاب اقدام كنند.

در گفت وگوي »جوان« با دبيران جشنواره بين المللي »پرواز« مطرح شد

»پرواز« در پي فرهنگ سازي مسائل معلولان است


